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س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

     تفاوت 3 برابري كرايه بي آر تي در روز و شب 
احمدزاده � تهران: در اتوبوس بي آر تي خط يك در حالي كه كرايه 
روزانه 400 تومان است، كرايه ش��بانه هزار و 180 تومان است و بايد 
از ساعت 10 شب به بعد اين مبلغ پرداخت ش��ود. اين در حالي است 
كه قاعدتاً تفاوت كرايه شب و روز نبايد حدود سه برابر باشد و حداكثر 
20 درصد تفاوت قيمت ميان كرايه اتوبوس در ش��ب و روز بايد وجود 

داشته باشد.

     مزاحمت هاي معتادان روي پل ها
علوي � تهران:  بعد از جمع آوري معتادان از محله هرندي متأسفانه اين 
افراد در سطح شهر پراكنده شده اند و بسياري از پل هاي عابر پياده پاتوق 
افراد معتاد شده است و حتي وقتي داريم از كنارشان عبور مي كنيم در 
حال مصرف مواد مخدر هستند. با توجه به اينكه خانم ها و كودكان هم از 
پل ها استفاده مي كنند، آيا قرار نيست براي اين موضوع فكري شود؟! ما 
در پاسخ به سؤالات كودكانمان درباره اين صحنه ها بايد چه گوييم، حتي 

اين افراد براي خانم ها و عابرين ايجاد مزاحمت مي كنند. 

»با بح�ران كمبود پزش�ك در برخي رش�ته ها 
مواجهيم«،  » 20 هزار پزشك طبابت نمي كنند«، 
» پزش�كان امنيت ش�غلي ندارند و درآمدشان 
روزانه است«؛ اينها بخشي از صحبت هاي ضد و 
نقيضي است كه درباره يك موضوع واحد يعني 
كمبود يا مازاد پزش�ك از دو مرج�ع ذي صاح 
در حوزه پزش�كي يعني نظام پزش�كي و وزارت 
بهداشت مطرح مي شود. بر اين اساس در حالي كه 
شخص وزير و سخنگوي وزارت بهداشت از بحران 
كمبود پزشك در برخي رشته ها سخن مي گويند، 
مسئولان س�ازمان نظام پزشكي يك جورهايي 
معتقدند نه فقط پزشك كم نداريم بلكه پزشكان 
ما در شرايطي بحراني و با درآمدهاي ناچيز حدود 
ماهي يك ميليون توم�ان كار مي كنند و برخي 
مراكز خيريه پزشكان جوان را استثمار مي كنند!  
»چيزي ح��دود 10ه��زار و 500پزش��ك عمومي 
در نظام آماري ما ثب��ت نش��ده اند و از طرف ديگر 
20هزار پزشك عمومي فاقد مطب و در بخش هاي 
اداري كشور در حال فعاليت هستند«؛ اين بخشي از 
سخنان دكتر زالي، رئيس سازمان نظام پزشكي است 
كه حدود سه سال قبل وقتي مي خواست از وضعيت 
جامعه پزشكي گزارشي ارائه كند به اين آمار استناد 
كرد. با وجود اين و به رغم آنكه در اغلب موارد وزارت 
بهداشت دولت يازدهم و سازمان نظام پزشكي اتفاق 
نظر دارند، انگار كمبود يا مازاد نيروي پزشكي مورد 
اختلاف اين دو سازمان است. روز گذشته اما عليرضا 
زالي، رئيس سازمان نظام پزشكي در نشست خود 
با خبرنگاران از مؤسساتي سخن گفت كه با توجه به 
ش��رايط بحراني كاري و نبود امنيت شغلي، برخي 
پزشكان جوان جوياي كار را استثمار مي كنند و آنها 
را با حداقل دستمزد به خدمت مي گيرند؛ موضوعي 
كه موجب ش��د درباره تفاوت نگاه وزارت بهداشت 
و نظام پزش��كي درباره تعداد پزش��كان متناسب با 
نياز كشور يك علامت سؤال بزرگ قرار گيرد. زالي 
در پاسخ به اين س��ؤال مي گويد: وزارت بهداشت بر 
اساس جمعيت،  بيمارستان و تخت نياز كشور را به 
پزشك اعلام مي كند و نگاه ما با وزارت بهداشت در 

اين مسئله فرق دارد. 
  رتبه آخر ايران در داش�تن پزشك نسبت 

به جمعيت
سال 93 بود كه ظرفيت پذيرش رشته هاي پزشكي 
به ش��كلي جدي كاهش يافت. در آن سال ظرفيت 
پذيرش روزانه دانشگاه هاي دولتي در رشته پزشكي 
2 هزار و 882 نفر ش��د در حالي كه در سال 92 در 
كنكور 92 براي رشته پزشكي 4هزار و 700  ظرفيت 
در دانشگاه هاي دولتي تعيين شده بود؛ كاهشي كه 
كارشناس��ان را به واكنش وا داشت. حالا اما وزارت 
بهداشت خودش هم به اين نتيجه رسيده كه كمبود 
پزشك در برخي رشته ها بحراني است. به گفته ايرج 
حريرچي، قائم مقام وزير بهداش��ت اكنون به ازاي 
هزار نفر جمعيت 0/89 نفر پزش��ك داريم و در اين 
زمينه در بين كشورهاي منطقه جزو رتبه هاي آخر 
محسوب مي ش��ويم. اين در حالي است كه مطابق 
اس��تانداردهاي جهاني باي��د به ازاي ه��ر هزار نفر 
جمعيت 3/5 پزشك در كش��ور وجود داشته باشد. 
زالي اما در پاسخ به س��ؤال »جوان« درباره كمبود 
پزشك با تأكيد بر اينكه در حال حاضر شرايط كشور 

خيلي بهتر از قبل شده، مي افزايد: پيش از اين 2هزار 
و 600 پزش��ك در مناطق محروم كم داش��تيم كه 
اين كمبود مرتفع شده اس��ت. رئيس سازمان نظام 
پزش��كي تأكيد مي كند:  در حال حاضر 40 درصد 
از خدمات س��لامت در تهران متمركز شده و آنچه 
كه مش��كل كش��ور را در حوزه توزيع پزشكان حل 
مي كند بومي گزيني است به اين صورت كه پزشكان 
از مناطق محروم پذيرش ش��وند و متعهد شوند در 
همان مناطق هم ارائه خدم��ت كنند، در حالي كه 
هم اكنون پزشكان طرحي به مناطق محروم فرستاده 
مي شوند و طبيعي اس��ت بعد از پايان طرح شان به 
مركز يا ش��هرهاي بزرگ باز مي گردند اما مي توان 
با بومي گزيني پزشكان را به مدت بيشتري وادار به 
خدمت به مناطق محروم كرد. وي تصريح مي كند: 
در عين حال نبايد حق پزشكان داراي سهميه آزاد 

هم ضايع شود. 
  نقشه اي براي كاهش نيافتن درآمد 

 بنا به تأكيد دكتر بهرام عين اللهي، معاون س��ابق 
آموزشي وزير بهداش��ت در شرايطي كه كشورهاي 
منطق��ه ب��ه ش��دت در ح��ال افزاي��ش نيروهاي 

تحصيلكرده هس��تند ما به دنبال كاهش هستيم و 
مانند مسئله جمعيت در سال هاي آينده دچار بحران 
شده و مجبور مي ش��ويم از امارات و تركيه پزشك 
بياوريم.  بنا به تأكيد وي، رش��د كمي رش��ته هاي 
پزش��كي زياد نيس��ت و هنوز نمي توانيم خدمات 
مناسب و كافي به مردم بدهيم. به باور معاون سابق 
آموزشي وزير بهداش��ت، مسائل صنفي پشت پرده 
ايجاد اين محدوديت اس��ت. ش��ايد اگر مثلًا براي 
دندانپزش��كي مي گويد نيروي كمتري تربيت شود 
براي پايين نيامدن تعرفه و درآمد هاي شان است در 
حالي كه بايد نياز مردم را در نظر بگيريد. عين اللهي 
تأكيد مي كند: در رشته هاي علوم پايه بسيار عقب 
هستيم در حالي كه در دنيا PhD هاي مختلف وجود 
دارد اما در برخي رش��ته ها در كشور فقط 20 تا 30 
نفر وجود دارد. در انگلستان در هر شهري دانشگاه 
و امكانات وجود دارد اما ما هنوز از آن بي بهره ايم و 
اين موضوع باعث عقب افتادن كش��ورمان مي شود 
چراكه رشد كيفي در گرو رشد كمي است. از سوي 
ديگر بايد خروجي افراد بازنشسته، جمعيت مردم و 

نيازشان در سال هاي آينده سنجيده شود. 
عين اللهي تصريح مي كند: به نظر مي رسد جو سازي 
برخي از اين متخصصان اس��ت ك��ه مي خواهند از 
درآمد هاي شان كم نشود، در حالي كه در بسياري 
از رشته ها هنوز بايد ظرفيت ها را بيشتر كنيم. بنده 
سال ها در بحث ارزيابي كيفي رشته ها كار كرده ام و 
به اين نتيجه رسيده ام كه كيفيت را بايد در بسياري 
از مقوله ها مانند اس��تاد، مواد درس��ي، تجهيزات، 

دانشجو و غيره جست وجو كرد. 
به باور معاون سابق آموزشي وزير بهداشت براي به 
دست آمدن كيفيت نبايد رشته ها را كم كنيم بلكه 
هرچه رشته ها افزايش يابد رقابت بين دانشگاه ها نيز 

بيشتر مي شود و به كيفيت دست خواهيم يافت. 
  انحصارگرايي پشت پرده كاهش ظرفيت ها 

و احياناً زيرميزی بگير
بر اين اساس آيا انحصارگرايي پزشكان پشت پرده اي 
است كه موجب شده برخي پزشكان كمبود پزشك 

در كشور را كتمان كنند؟ 

پزشك كم داريم يا زياد؟!
برخی معتقدند القای زياد بودن تعداد پزشك برای حفظ منافع پزشكان قديمی است!

روز گذشته تعدادي از اعضاي كابينه يازدهم 
در مأموريتي كه به نظر هماهنگ مي رس�يد، 
اقدام به بيان دستاوردهاي سه سال گذشته و 
تبرئه دولت از اتهاماتي كه در سطح جامعه به 
آن وارد است از جمله پرداخت هاي نامتعارف 
و فيش هاي حقوق�ي نجومي كردن�د. معاون 
اول رئيس جمه�ور و وزراي آموزش و پرورش 
و كش�ور از جمله اين اعضا بودند ك�ه به طور 
جداگانه در افتتاحيه س�ي و سومين اجاس 
سراسري رؤساي آموزش و پرورش و نشست 
صميمانه با خبرنگاران با لحني القايي كاهش 
تورم، حركت چرخ توليد، ثب�ات در اقتصاد و 
عزت بع�د از برجام را از جمله دس�تاوردهاي 
دس�تگاه اجراي�ي براي كش�ور برش�مردند. 
اجلاس سي و س��وم آم��وزش و پ��رورش ديروز 
نخستين روز از فعاليت س��ه روزه اش را در سالن 
اجلاس سران آغاز كرد. در افتتاحيه اين اجلاس 
كه همه ساله با شركت رؤساي قوا و مديران ارشد 
كشور برگزار مي شود، اسحاق جهانگيري، معاون 
اول رئيس جمهور محور س��خنانش را كه بخش 
قابل توجهي را شامل مي ش��د به دفاع از عملكرد 
دولت در حوزه ه��اي مختلف به وي��ژه در حوزه 

اقتصادي و معيشتي اختصاص داد. 
وي گف��ت: دول��ت تدبي��ر و امي��د ب��ا تم��ام 
محدوديت هايي كه پيش رو داشته است، تلاش 
كرد به آموزش و پرورش بيش از س��اير بخش ها 
براي حل مسائل خود از نظر اعتباري كمك كند.  
جهانگيري به طرح رتبه بندي معلمان اش��اره و 
خاطرنشان كرد: بدترين س��ال بودجه اي دولت 
پس از انقلاب سال 94 بود، اما براساس وعده اي 
كه به معلم��ان داده  بوديم، اين ط��رح را اجرايي 
كرديم و در س��ال نخس��ت، هزار و 350 ميليارد 
تومان و در س��ال جاري 3ه��زار و 500 ميليارد 
تومان براي رتبه بندي معلمان اختصاص داديم. 

وي با اشاره به پاداش پايان خدمت بازنشستگان 
فرهنگي تصريح كرد: سال گذش��ته نتوانستيم 
پاداش پايان خدمت فرهنگيان را پرداخت كنيم، 
اما امس��ال 4هزار و 500  ميلي��ارد تومان منابع 
براي پرداخت اين پ��اداش در بودجه پيش بيني 

شده است. 
معاون اول رئيس جمهور با اش��اره به آغاز س��ال 
چهارم دولت اظهار كرد: در مذاكرات هس��ته اي 
به يكي از مهم ترين دس��تاوردهاي ديپلماس��ي 
دست يافته ايم كه هم حقوق هسته اي ملت ايران 
محقق شد و هم ايران دوستي در جهان در دستور 

كار است. 
معاون اول رئيس جمهور عنوان كرد: امروز بخش 
زيادي از تحريم هاي ظالمانه برطرف شده است 
و حتي مي توانيم با نفت 30 دلار كش��ور را اداره 
كنيم؛ امروز توليد نفت خام 2هزار و 500  بشكه 
در روز شده است.  وي با بيان اينكه در اقتصاد با 
ركود تورمي مواجه بوديم، اظهار كرد: مهم ترين 
برنامه دولت اين شد كه تورم كاهش يابد و چرخ 
توليد به حركت درآيد و ثب��ات در اقتصاد حاكم 

شود كه به اين اهداف تأثيرگذار رسيده ايم؛ شايد 
معدود كشوري هستيم كه با كاهش قيمت نفت، 

تورم هم كاهشي بوده است. 
 جهانگيري با اش��اره ب��ه اينكه فس��ادي كه در 
كشور به صورت سيستمي ش��كل گرفت نشانه 
قانون گريزي بود، گفت: تا اين فس��اد سيستمي 
از كشور ريشه كن نشود، توسعه و پيشرفت كند 
خواهد بود؛ همين حقوق هاي نجومي دل مردم 
را به درد آورد كه البت��ه در تعداد كمي از مديران 

اتفاق افتاد. 
وي افزود: در همين زمينه ليس��ت حقوق 2هزار 
و 500  مدير را گرفتم و كمتر از 50 مدير حقوق 
غيرطبيعي مي گرفتند كه همين هم نبايد مي شد، 
لذا بر اين اساس، شوراي حقوق و دستمزدي كه 

قبلًا فعال نبود را فعال كرديم. 
معاون اول رئيس جمهور اظهار كرد: دولت واقف 
است كه آموزش و پرورش براي رسيدن به نقاط 
مطلوب ب��ا تنگناهايي مواجه اس��ت، اما اقتصاد 
آموزش و پرورش مهم ترين موضوعي اس��ت كه 

بايد در دستور كار قرار گيرد. 
وي با بيان اينكه مدارس نيازمند اصلاح از لحاظ 
شكل هستند، عنوان كرد: اكنون فاصله مدارس 
كپري تا مدارس هوشمند زياد است و مي دانيم 

جهت گيري به سمت مدارس هوشمند است، اما 
تمام مدارس بايد به اين موضوع برسند. 

علي اصغ��ر فاني، وزير آموزش و پ��رورش نيز در 
نخس��تين روز آغاز به كار اجلاس س��ي و س��وم 
رؤساي آموزش و پرورش سراسر كشور از افزايش 
82 درصدي بودجه آموزش و پرورش طي س��ه 

سال خبر داد. 
وي با اشاره به افزايش بودجه آموزش و پرورش در 
سه سال گذشته گفت: بودجه آموزش و پرورش 
از 16/8 هزار ميليارد تومان به 30/5 هزار ميليارد 
تومان رسيده است و رش��د 82 درصدي را نشان 

مي دهد. 
وزير آموزش و پرورش ادامه داد: سهم آموزش و 
پرورش در بودجه دولت از 12/2 به 14/9 درصد 
رسيده است يعني 2/7 درصد رشد داشته است كه 
نشان دهنده آن است كه دولت تدبير و اميد نسبت 
به آموزش و پرورش عنايت خاصي داشته است. 

فاني درباره زمان پرداخ��ت پاداش پايان خدمت 
بازنشس��تگان فرهنگي گفت: ما مطالبات حدود 
94 درصد همكاران بازنشس��ته در س��ال 93 را 

پرداخت كرده ايم. 
وي افزود: تنها حدود 5، 6 درصد از مطالبات سال 
93 باقي مانده است. مطالبات سال 94 نيز هنوز 

پرداخت نشده اس��ت.  وزير آموزش و پرورش با 
بيان اينكه بودجه 4 هزار و 500 ميليارد توماني 
در رديف هاي اعتباري ديده ش��ده است، گفت: 
اميدواريم تا پايان شهريورماه پاداش پايان خدمت 

بازنشستگان را بپردازيم. 
گفتني است عبدالرضا رحماني فضلي، وزير كشور 
نيز در اقدامي مش��ابه روز گذش��ته در نشست با 
خبرنگاران دس��تاوردهاي دول��ت در حوزه های 
مختلف را برشمرد. وی گفت: در حوزه اقتصادي 
توانس��تيم جامعه را به يك ثب��ات و امنيت قابل 
قبول برس��انيم. خوش��بختانه با هم��كاري بين 
بخش��ي، عنصر ثبات اقتص��ادي در كنار امنيت 
باعث س��رمايه گذاري درس��ت در كش��ور شده، 
در حوزه سياس��ت داخلي در حال حاضر نشاط 
خوبي را شاهد هس��تيم. دبير كل ستاد مبارزه با 
مواد مخدر افزود: ما در عرصه سياس��ت خارجي 
هم فعاليت هاي خوبي داشتيم و يك ايران قوي 
و مقتدر را در عرصه جهاني نمايش داده ايم و هر 
كاري انجام مي دهيم بايد بر اساس عزت بخشي 

به مردم ايران باشد. 
اظهارات اعضاي كابينه يازدهم در روز گذشته در 
حالي بيان شد كه جامعه نسبت به دستاوردهاي 
برجام دچار ترديدهاي اساس��ي است. همچنين 
افكار عمومي متأثر از انتش��ار فيش هاي نجومي 

است. 
همچنين رض��ا مددي مش��اور وزي��ر آموزش و 
پرورش در اجرايي ش��دن س��ند تحول بنيادين 
آموزش و پ��رورش، كاظم جلال��ي رئيس مركز 
پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامي، محمدرضا 
مخبردزفولي دبير شوراي عالي انقلاب فرهنگي، 
مهدي نويدادهم دبيركل شوراي عالي آموزش و 
پرورش، حجت الاسلام مصطفي ناصري زنجاني 
معاون حقوقي و پارلماني وزارت آموزش و پرورش 
و رئيس س��تاد برگزاري سي وس��ومين اجلاس 
مديران و رؤس��اي آم��وزش و پ��رورش از ديگر 
سخنرانان نخستين روز اجلاس سه روزه رؤساي 

آموزش و پرورش سراسر كشور بودند. 
در اين اجلاس، ميزگردهاي تخصصي در خصوص 
بررسي همه جانبه اجراي س��ند تحول بنيادين، 
چش��م انداز اقتصاد آموزش و پ��رورش در برنامه 
شش��م توس��عه، وضعيت آموزش و پ��رورش در 
خصوص گروه هاي خاص، ارتقاي كيفيت آموزش 
و پرورش، تربيت معلم و بهب��ود مديريت منابع 
انساني، راهكارهاي كميسيون آموزش، تحقيقات 
و فناوري مجلس ب��راي برون رفت از چالش هاي 
آموزش و پرورش، س��خنراني مقامات عالي رتبه 
نظام و تريبون آزاد آرا و نظرات رؤساي آموزش و 

پرورش مناطق پيش بيني شده است. 
سي و سومين اجلاس مديران و رؤساي آموزش 
و پرورش سراس��ر كش��ور از ديروز آغاز شده و تا 
بيس��تم مرداد ماه در س��الن اجلاس سران ادامه 
دارد. در اين اجلاس 758 رئيس آموزش و پرورش 
مناطق، مديران كل آموزش و پرورش استان ها و 

مديران ارشد آموزش و پرورش حضور دارند. 

تبرئه دولت تدبير در تريبون تعليم و تربيت

جهانگیری: فساد در کشور سیستمی است

دبير كارگروه ساماندهي مد و لباس:

 مانتوهايي با واژه هاي نامناسب
 مصداق سريع ترين راه نفوذاست 

بنا به تأكيد حميد قبادي، دبير كارگروه س��اماندهي مد و لباس، مد و 
لباس نقش مهمي در تحقق اقتص��اد مقاومتي دارد، همچنين يكي از 
راه هاي سريع نفوذ در جامعه نيز همين موضوع است و رواج لباس هايي 

با واژه هاي نامناسب طي ماه هاي اخير اين موضوع را اثبات كرد. 
به گ��زارش »جوان«، در ماه هاي اخير ش��اهد بوديم برخ��ي از واژه ها 
روي پوشاك ها استفاده مي ش��د كه اين واژه ها اصول انساني را زير پا 
مي گذاشت و شرايط اجتماعي را به خطر مي انداخت كه با اقدامات خوب 
رسانه ها، افكار عمومي آگاه ش��دند و واكنش نشان دادند. وي در بيان 
اهميت و تأثيرگذاري مد و لباس در جامعه با اشاره به اينكه نياز جامعه 
در بخش روسري بيش از 120 ميليون است، گفت: اگر تمام نيازهاي 
پوش��اك اجتماع را با هم جمع كنيم، اين عدد، عدد قابل ملاحظه اي 
مي شود كه مي تواند حامل پيام باشد و اعتقاد و باور ملي ما را افزايش 

دهد و در صورت توجه نكردن به آن، توان ملي تضعيف مي شود. 
دبير كارگروه س��اماندهي م��د و لباس با اش��اره به تأثير رس��انه ها و 
خبرنگاران در جريان مدسازي در جامعه گفت: در ماه هاي اخير اقدامات 
خوب رسانه ها در زمينه قاچاق پوش��اك باعث شد مسئولان ذي ربط 

واكنش نشان دهند و به مقابله جدي با اين موضوع بپردازند. 
حميد قبادي در نشس��ت با خبرنگاران با بيان اينكه در طي سال هاي 
اخير، 10 سايت ويژه براي مد و لباس راه اندازي شده است، اظهار داشت: 
هم اكنون شاهد هستيم كه بسياري از شبكه هاي مجازي در اختيار مد و 

لباس ايراني و اسلامي قرار گرفته اند. 
دبير كارگروه س��اماندهي مد و لباس افزود: توجه ب��ه قاچاق لباس و 
پرداختن به آن در رس��انه هاي مختلف باعث ش��د مسئولان ذي ربط 
نيز واكنش نش��ان دهند و هم اكنون برخورد ج��دي و مقابله جدي با 
اين موضوع صورت مي گيرد. قبادي با بيان اينكه صنعت نس��اجي در 
كشور حوزه ورشكسته اي نيس��ت، گفت: شايد در بحث نساجي دچار 
عقب ماندگي باش��يم و در برخي حوزه ها نتوانيم پاسخگوي نيازهاي 
داخلي كشور باش��يم، اما توليدكنندگاني داريم كه از مرحله بعد از نخ 
تا پارچه را خودش��ان انجام مي دهند و در بس��ياري از حوزه ها نه تنها 
ديگر وابس��تگي نداريم، بلكه زمينه صادرات محصولات ما نيز فراهم 

شده است. 
وي افزود: لباس هر فردي به عنوان يك رس��انه در جامعه مطرح است 
و در طول فصول مختلف، ما از لباس هايي بهره مي بريم كه با مفاهيم 

استراتژيك ارتباط مهمي دارد. 

دولت مسئول درآمدهاي پايدار شهرداري هاست

 قالیباف: حرف ها به گونه اي گفته مي شود
که جاي شاکي و متهم عوض مي شود 

ش�هردار تهران ب�ا بيان اينك�ه گاهي حرف ه�ا به گون�ه اي گفته 
مي ش�ود كه جاي متهم و ش�اكي ع�وض مي ش�ود، از بي توجهي 
دول�ت ب�ه در آمد ه�اي پاي�دار ش�هرداري ها انتق�اد ك�رد. 
 به گزارش »ج��وان«، محمدباقر قاليباف صبح روز گذش��ته در آيين 
بهره برداري از ايستگاه متروي سهروردي واقع در خط 3 گفت: ما اين 
را قبول داريم كه امروز حدود 55 درصد درآمد هاي ما ناپايدار هستند 
و حدود 45 درصد را نيز درآمد پايدار تشكيل مي دهد اما مسئله مهم تر 
اين اس��ت كه به اين سؤال پاسخ دهيم كه مس��ئول درآمد هاي پايدار 
شهرداري ها چه كسي است؟ مگر مرتب نمي گوييم بخش عمده اي از 
درآمد هاي شهرداري ها ناپايدار است و همه شهرداري هاي كشور شامل 
بيش از هزار و 300 شهر درآمد ناپايدار دارند؟ در اين شرايط چه كسي 

مسئول تأمين درآمد هاي پايدار است؟
 ش��هردار تهران با تأكيد بر اينك��ه قانون وظيفه تأمي��ن درآمد پايدار 
ش��هرداري ها را بر عهده دولت گذاشته اس��ت، عنوان داشت: قانون از 
س��ال 62 در تبصره 52 دولت را مكلف كرده است كه ظرف شش ماه 
لايحه درآمد پايدار شهرداري ها را به مجلس شوراي اسلامي ارائه دهد 
اما هر دولتي كه آمده، اين كار را انجام نداده اس��ت؛ هم اكنون نيز در 
سال آخر اين دولت هستيم و مهم ترين موضوع هم آن است كه درآمد 
شهرداري ها ناپايدار است اما چه كسي بايد اين لايحه درآمد هاي پايدار 
شهرداري را ارائه كند ؟ اگر در سال اول دولت بود مي گفتند اين را تهيه 
مي كنيم، اما دولت تمام ش��د؛ دولت هاي قبل هم همين را مي گفتند. 
بنابراين اول اين موضوع بايد روشن و جاي متهم و شاكي مشخص شود. 
وي خاطرنشان س��اخت: گاهي حرف ها به گونه اي گفته مي شود كه 
جاي متهم و شاكي عوض مي شود اما بايد اين مسئله را مقداري شفاف 
و روشن بيان كنيم. ما در شهرداري تهران و مجموعه مديريت شهري 
خداوند را شاكريم كه اگر بخشي از درآمد هاي ما درآمد هاي ناپايدار و 
بخشي نيز درآمد هاي پايدار هستند، اما بيش از 70 درصد اين درآمد ها 
صرف هزينه زيرساخت هاي شهر مي شود. شهردار تهران عنوان داشت: 
ما به عنوان شهرداري  شاكي اين موضوع هستيم كه چرا دولت ها لايحه 
درآمد پايدار را ارائه نمي كنند و حتي چرا آن بخش از درآمدهاي پايدار 
شهرداري ها را در تجميع ارزش افزوده از شهرداري ها گرفتند، متمركز 
كردند و به خزانه عمومي بردند؟ وي با بيان اينكه ما مديران حق نداريم 
در موضع اپوزيسيون حرف بزنيم، عنوان داشت: ما مسئول هستيم در 
حوز كاري خود به مردم پاسخگو باش��يم. وي در پايان تأكيد كرد: در 
ايستگاه متروي سهروردي 14هزار متر بنا در عمق 30 متري زمين با 
اين شرايط سخت احداث شده است. اين در حالي است كه در جريان 
ساخت ايستگاه ها سختي ها و مش��قت هاي زيادي صورت مي گيرد و 

بدون شك اين زحمات در پيشگاه خدا محفوظ است. 

زهرا چيذري 
  گزارش 2

چاقي شكمي 
مهم ترين عامل ابتلا به کبدچرب

فوق تخصص گوارش و كبد با بيان اينكه مهم ترين علت ابتا به كبد 
چرب، چاقي شكمي است، گفت: الگوي نامناسب تغذيه و نداشتن 
فعاليت فيزيكي آمار ابتا به كبد چرب در كشور را افزايش داده است. 
مهدي زبيري دانشيار دانشگاه علوم پزش��كي كرمانشاه درباره عوامل 
ايجاد كبد چرب گفت: ايجاد كبد چرب به عوامل افزايش س��لول هاي 
تري گليسيريد در سلول هاي كبدي بستگي دارد كه مهم ترين عامل 

چاقي است. 
وي افزود: مهم ترين علت رسوب چربي يا فاكتور ريسك كبد چرب فرم 
چاقي شكمي است كه در خانم ها شيوع بيشتري دارد و در سطح جامعه 

بيش از 20 درصد ابتلا به كبد چرب داريم. 
وي درباره سن ابتلا به كبد چرب گفت: كبد چرب اختصاص به بالغين 
ندارد و در اطفال هم ديده مي ش��ود، به علت الگوي ب��د تغذيه و عدم 
فعاليت فيزيكي كه منجر به اضافه وزن مي شود، آمار ابتلا به كبد چرب 

رو به افزايش است. 
اين فوق تخصص گوارش و كبد گفت: كب��د چرب در 20 درصد موارد 
منجر به آسيب كبدي و از كار افتادن كبد مي شود. همچنين ريسك 

بيماري هاي قلبي و عروقي در كنار كبد چرب بيشتر است. 
زبي��ري در ادامه با اش��اره به علائم ابت��لا به كبد چرب گف��ت: اصولاً 
بيماري هاي كبد كم علامت هستند و در اغلب موارد نشانه اي ندارند، 
چنانچه كبد چرب ملتهب شده باشد، بيمار از خستگي، بي حالي و در 
بعضي موارد از درد و سنگيني بالاي شكم و سمت راست شكايت مي كند 

و در صورت پيشرفت آسيب علائم ديگري ظاهر خواهد شد. 
اين فوق تخصص گوارش و كبد در پاسخ به راه هاي درماني كبد چرب 
گفت: حدود 85 درصد مبتلايان به كبد چرب فاكتور ريس��ك دارند، 
چنانچه اين عوامل خطر مانند اضافه وزن مرتفع شوند، منجر به بهبودي 

كبد چرب خواهند شد. 
زبيري ادامه داد: هيچ ش��واهد قاطعي براي درمان دارويي كبد چرب 
وجود ندارد و كاهش وزن به عنوان مؤثرترين درمان تشخيص داده شده 

است كه با يك رژيم كم كالري و ورزش حاصل خواهد شد. 
وي اف��زود: مصرف چربي و ش��يريني  را بايد محدود ك��رد و در برنامه 
تغذيه اي بيشتر به مصرف سبزيجات، ميوه جات، حبوبات، غلات و نان 
سبوس دار روي بياوريم، البته در قالبي كه ميزان كالري محدودي براي 

افراد ايجاد كند تا بتوانند چربي هاي ذخيره را مصرف كنند. 

کربلايي ها يك میلیون و 500 هزار تومان 
تسهیلات مي گیرند

رئيس سازمان حج و زيارت گفت: بر اساس تفاهمنامه اي كه منعقد 
مي شود، مبلغ يك ميليون و 500 هزار تومان به زائران وديعه گذار 
عمره تسهيات داده مي شود كه بتوانند به عتبات عاليات سفر كنند. 
سعيد اوحدي اظهار داشت: جلس��ات متعددي را با بانك ملي و ملت 
داشتيم و امروز تفاهمنامه اي ميان س��ازمان حج و بانك ملت به امضا 
مي رسد كه بر اساس آن شرايط ارائه تسهيلات به زائراني كه داراي فيش 

وديعه گذاري عمره هستند اعلام مي شود. 
وي اظهار داش��ت: زائران فيش هاي ش��ان پايدار اس��ت و دس��ت به 
سپرده هاي خود نمي زنند اما از طرف بانك ملت يك ميليون و 500 هزار 
تومان به زائراني كه سپرده گذاري كردند تسهيلات داده مي شود كه به 
سفر عتبات بروند و تنها علت اينكه اين موضوع با تأخير انجام شد اين 
بود كه بايد سامانه عتبات سازمان حج به سامانه بانك ملت وصل مي شد 
تا بتوانيم اين پرداخت وام براي عتبات را در حساب زائران لحاظ كنيم. 
به گزارش فارس، رئيس س��ازمان حج و زيارت تصريح كرد: امروز اين 
تفاهمنامه به امضا مي رسد و زائران وديعه گذار عمره مي توانند با حفظ 
اولويت و فيش خود از اين تسهيلات براي سفر به عتبات استفاده كنند 
كه اميدوار هستيم با انعقاد اين تفاهمنامه زائران بتوانند در همين دوره 

از اعزام ها به عتبات عاليات اعزام شوند. 

 كارفرمايان با اشتغال مددجويان
 از بسته هاي تشويقي بهره مند مي شوند

 اشتغال ۲۳ هزار مددجوي کمیته امداد
 از طريق کاريابي 

مديركل حرفه آم�وزي و كاريابي كميته امداد از اش�تغال بيش از 
23هزار مددجوي تحت حمايت اين نهاد از طريق كاريابي خبر داد. 
مهرعلي حق گوي��ان گفت: اج��راي طرح هاي خود اش��تغالي و ايجاد 
فرصت هاي شغلي مناسب براي خانواده هاي نيازمند با برنامه هاي مؤثر و 
كارآمد، در رأس اهداف و سياست هاي كميته امداد قرار دارد، لذا با توجه 
به شرايط مددجويان مورد حمايت كميته امداد، زمينه هاي اشتغال اين 

افراد در شركت ها، بنگاه هاي خصوصي و دولتي فراهم مي شود. 
حق گويان گفت: كميته امداد در اجراي توانمندس��ازي و خوداتكايي 
مددجويان، نياز كارفرمايان به نيروي كار را احصا مي كند و مددجويان با 
فراگرفتن آموزش هاي لازم در مراكز فني و حرفه اي از طريق مؤسسات 
كاريابي و شركت هاي خدماتي به صورت مستقيم به كارفرمايان معرفي 

و مشغول به كار مي شوند. 
مديركل حرفه آموزي و كاريابي كميته امداد با اشاره به ارائه بسته هاي 
تشويقي كاريابي براي مددجويان اظهار كرد: بسته هاي تشويقي شامل 
پرداخت حق بيمه سهم كارفرما و حق الزحمه كاريابي است كه علاوه بر 
آموزش هاي مهارتي به متقاضيان ارائه مي شود. كميته امداد به منظور 
ايجاد انگيزه در كارفرمايان بنگاه هاي توليدي و خدماتي جهت اشتغال 
كارجويان مورد حمايت، حق بيمه سهم كارفرمايي مددجوياني كه نزد 
كارفرمايان مشغول به كار شوند، طي دو سال، در سال اول 100 درصد و 
در سال دوم 50 درصد )تا سقف حداقل حقوق و دستمزد مصوب شوراي 
عالي اشتغال در سال اجرا( به كارفرمايان پرداخت مي كند.  به گزارش 
مهر، حق گويان تصريح كرد: كارفرمايان متقاضي نيروي كار مي توانند با 
مراجعه به نزديك ترين دفتر كميته امداد نسبت به ارائه درخواست نيروي 
كار اقدام كنند و ضمن مشاركت در امر خير و خداپسندانه توانمند سازي 

مددجويان، از بسته تشويقي كاريابي اين نهاد بهره مند شوند. 
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